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 Tid Tisdagen den 19 september 2017 kl. 17.00 – 18.15 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 19 september 2017 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Måns Lönnroth (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Jonas Svanfeldt (S) 

Hampus Rubaszkin (MP) 

Lars Jilmstad (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Fredrik Pettersson (S) för Maria Östberg Svanelind (S) 

Mia Lundquist (V) för Rikard Warlenius (V) 

John Myhrman (M) för Christoffer Järkeborn (M) 

Sabine Pettersson (L) för Joar Forssell (L) 

 

 
Ersättare: 

Jakob Sahlin (S) 

Linnéa Joandi (MP) 

Alicja Lindell (M) 

Ulrika Hoff (KD) 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Britta Björkholm, Christer 

Edvardsson, Mari Fagerholm, Monika Gerdhem, Gustaf Landahl, Lena 

Mittal, Charlotta Porsö, Maria Svanholm, Emily Tjäder, Malin Täppefur 

samt borgarrådssekreteraren Albin Arleskär. 
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 § 12 
Remiss om Klimatfärdplan 2050 för Stockholmsregionen 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2017-10680 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna och 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 24 augusti 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Måns Lönnroth m.fl. 

(S) och Mia Lundquist (V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) 

och Sabine Pettersson (L) föreslår att nämnden beslutar att 

delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut och att 

därutöver anföra följande: 

 

Vi välkomnar att landstinget tagit fram en strategisk 

handlingsplan för länets energi- och klimatarbete samt 

genomförandet av RUFS 2050. Regionens klimatmål bygger 

på de globala och europeiska riktlinjerna där visionen om att 

regionen år 2050 inte ska ha några nettoutsläpp av 

växthusgaser i atmosfären går hand i hand med de nationella 

målen. Detta är viktigt att betona i det hårda arbete som 

kommer att krävas för Stockholmsregionen att bidra till de 

globala utsläppsreduktioner som behövs. Ett förverkligande 

av visionen kräver långsiktighet och ska konsekvent 

eftersträva de mest kostnadseffektiva lösningarna.  

 

Ambitiösa och mätbara mål tillsammans med delaktighet hos 

regionens aktörer är viktiga kombinationer för att färdplanen 

ska få genomslagskraft. Vi inser samtidigt att samordning och 

regionalisering av nationella och enskilda satsningar inte är 

någon enkel uppgift. Vi tycker dock att landstinget har rätt 

ambition med att involvera många sektorer som bygg, 

transport, industri samt jord- och skogsbruk. Den pågående 
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remissrundan blir förhoppningsvis ett bra tillskott och 

värdemätare på hur arbetet fortskrider. 

 

Vi vill liksom miljöförvaltningen betona vikten av att 

färdplanen och RUFS 2050 föreslår åtgärder och genomför 

analyser som går i samma riktning. Miljöförvaltningen 

uppmärksammar bland annat att vad gäller regionens 

flygkapacitet att så inte är fallet. Flygkapaciteten, med 

Arlanda som nav, kommer att behöva öka för länet och inte 

som Klimatfärdplanen ger uttryck för att vara tillräcklig för en 

överskådlig framtid. 

 

Miljöförvaltningens kritik är i många fall välgrundade, inte 

minst i delar där färdplanen saknar förslag i form av hur 

nationella hindrande regler ska kunna ändras eller vilka 

målkonflikter som kan finnas. Delar av förvaltningens kritik 

av mål och scenarier andas dock väl mycket pessimism där 

vad som är möjligt här och nu får för mycket fokus. Vad 

framtiden ger oss i form av fossilfria, smarta, 

kostnadseffektiva, förenklade och energieffektiva lösningar 

inom exempelvis bygg och transport kan vi idag inte veta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Måns Lönnroth m.fl. (S) och Mia Lundquist (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och 

Sabine Pettersson (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Måns Lönnroth m.fl. (S) och Mia Lundquist (V) enligt följande: 

 

Energieffektivisering är en fundamental del av klimatarbetet. 

Om man inte bedriver ett aktivt energieffektiviseringsarbete, 

så blir klimatarbetet betydligt svårare, och risken ökar att man 

missar målen för minskade klimatutsläpp. Detta återspeglar 

sig i EU:s ambition om 30 procent minskad absolut 

energianvändning till 2030, vilket också bekräftats i den 

blocköverskridande nationella energiöverenskommelsen i 

Sverige. Det är därför fullt rimligt att Stockholms län, och 

Stockholms stad också har mål för energieffektivisering, som 

en del av det övergripande arbetet för minskade 

klimatutsläpp. Exakt vilken nivå dessa mål ska ligga på, i 

relation till en ökande befolkning, är en fråga som både staden 

och länet bör jobba vidare med att utveckla. Stockholm har 
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mycket goda förutsättningar att ställa, och nå, höga mål på 

området.  

 

Att minska utsläppen från konsumtionen är nästa stora viktiga 

steg i klimatarbetet. I FN:s 2030-mål är hållbar produktion 

och konsumtion ett av de 17 övergripande målen. Vi anser att 

RUFS:ens mål, att utsläppen av växthusgaser ur ett 

konsumtionsperspektiv ska halveras till 2030, är bra. Att 

metodiken på området inte är perfekt ännu, är inte en ursäkt 

för att inte påbörja detta viktiga arbete. Med bästa tillgängliga 

metodik så kan man trots allt börja mäta och följa trender, och 

samtidigt utarbeta och tillämpa de åtgärder som har effekt. 

Det är t.ex. viktigt att få en överblick över var våra stora 

konsumtionsutsläpp ligger för att få med alla Stockholms 

invånare i detta arbete. Successivt kan både statistik och 

metoder förbättras. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Lars Jilmstad m.fl. (M) och Sabine Pettersson (L). 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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